
Dz-05.0021.46.2022    

Protokół nr 46/2022 

z obrad XLVI sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza (VIII kadencja 2018-2023) z dnia  

27 stycznia 2022 r.  w godz. 18.00 – 20.21, w siedzibie Rady i Zarządu Dzielnicy V 

Krowodrza przy ul. Kazimierza Wielkiego 112/2,  

w trybie zdalno-stacjonarnym 

 

 Ad 1. Otwarcie sesji. 

Prowadzący obrady Zastępca Przewodniczącego Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza Pan 

Edward Tarczałowicz przywitał obecnych 14 członków Rady (Lista obecności – zał. nr 1 

niniejszego protokołu), otwierając obrady XLVI sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza. 

 

Ad 2. Przedstawienie projektu porządku obrad. 

Prowadzący obrady poinformował, że zawiadomienie o zwołaniu sesji oraz projekt porządku 

obrad wraz z projektami uchwał zostały przesłane Radnym (zał. nr 2).  

 

            Projekt porządku obrad obejmował: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie projektu porządku obrad. 

3. Przyjęcie uchwały w sprawie opinii dla przyjęcia programu budowy parkingów 

lokalnych w Krakowie (Projekt Zarządu). 

4. Informacja o formach wsparcia realizowanych przez Grodzki Urząd Pracy w Krakowie. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Oświadczenia i komunikaty. 

7. Zakończenie sesji.  

 

Ad 3. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie opinii dla przyjęcia programu budowy parkingów 

lokalnych w Krakowie (Projekt Zarządu)  

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Przewodniczącego Rady p. Edward Tarczałowicz. 

Poinformował o wprowadzeniu autopoprawki Zarządu do projektu uchwały oraz odczytał jej 

treść. 

 

W kwestii formalnej głos zabrała radna p. Marta Wodyńska. Zapytała, czy w obradach bierze 

udział Przewodniczący Rady i dlaczego sesję prowadzi jego Zastępca  

p. Edward Tarczałowicz. Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady p. Maciej Żmuda, który 

wyjaśnił, że z powodu zdalnego udziału oraz słabego połączenia nie może przewodniczyć 

obradom. 

 

Prowadzący obrady p. Edward Tarczałowicz zapytał, czy są jakieś uwagi do procedowanego 

projektu uchwały. 

 

Głos zabrali: p. Piotr Klimowicz, Zastępca Przewodniczącego p. Edward Tarczałowicz,  

p. Tomasz Friediger. 

 

Do obrad dołączył członek Rady, obecnych 16 osób 

 

Prowadzący obrady poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

Radni obecni zdalnie, imiennie potwierdzili udział w głosowaniu. 

Za przyjęciem projektu uchwały oddano 15 głosów; przeciw: 0 głosów; wstrzymujące:  

1 głos; w obecności 16 Członków Rady. 

 

Prowadzący stwierdził, że Rada Dzielnicy V Krowodrza podjęła uchwałę XLVI/273/2021 

w sprawie opinii dla przyjęcia programu budowy parkingów lokalnych na terenie 

Dzielnicy V Krowodrza - zał. nr 3. 



 

Do obrad dołączył członek Rady, obecnych 17 osób 

 

Ad 4. Informacja o formach wsparcia realizowanych przez Grodzki Urząd Pracy w Krakowie. 

 

Prowadzący obrady p. Edward Tarczałowicz przekazał głos p. Kamilowi Kłosowskiemu 

przedstawicielowi Grodzkiego Urzędu Pracy, który na podstawie prezentacji omówił sytuację 

krakowskiego rynku pracy oraz poinformował o formach wsparcia dla poszukujących 

zatrudnienia (również osób z niepełnosprawnościami i osób z zagranicy) oraz przedsiębiorców. 

Poinformował o dotacjach na otwarcie działalności gospodarczej i realizacji tarczy 

antykryzysowej przez Grodzki Urząd Pracy, jak również dofinansowaniach dla organizacji 

pozarządowych. 

Zachęcił do zapoznania się z „Krakowskim Obserwatorium Rynku Pracy”, w którym zostały 

zawarte analizy, statystki i inne dane dotyczące zatrudnienia na lokalnym rynku pracy. 

Zaproponował współpracę Grodzkiego Urzędu Pracy z Radą Dzielnicy poprzez m. in. 

organizację dyżurów pracowników GUP w siedzibie Rady oraz informowanie mieszkańców  

o możliwościach wsparcia. 

Głos w sprawie zabrali radni: p. Lech Mikulski, p. Marzena Kopeć, która poprosiła o przesłanie 

„Krakowskiego Obserwatorium Rynku Pracy” na skrzynkę e-mailową Rady oraz informację  

w zakresie prowadzonych szkoleń dla mieszkańców. Wyraziła również pozytywną opinię  

w sprawie dyżurów prowadzonych przez GUP. P. Tomasz Friediger poprosił o przygotowanie  

i przesłanie plakatów promujących. P. Daniel Wiśniowski zwrócił uwagę na aktywizację osób 

powyżej sześćdziesiątego roku życia. P. Piotr Klimowicz zapytał o dotacje dla organizacji 

pozarządowych oraz osób planujących założenie działalności gospodarczej.  

 

Prowadzący obrady p. Edward Tarczałowicz podziękował p. Kamilowi Kłosowskiemu za 

udzielone informacje i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 5. Sprawy bieżące. 

 

1. Zastępca Przewodniczącego Rady p. Edward Tarczałowicz:  

- poinformował o spotkaniu w ramach Forum ds. Przyszłości Dzielnic i przygotowaniu przez 

Urząd Miasta Krakowa ankiety skierowanej do mieszkańców krakowskich dzielnic. 

2. Radny p. Lech Mikulski: 

- poprosił o przekazanie głosu mieszkance p. Natalii Nazim, która poruszyła sprawę projektu 

Budżetu Obywatelskiego  pn. „Ogród Ciszy” zlokalizowanego na terenie Młynówki 

Królewskiej. Wskazała na konflikt projektu ogrodu z wykonanym nasadzeniem drzewek 

owocowych, w ramach projektu #Krowodrza111. Poprosiła o wyjaśnienie dlaczego nie 

uwzględniono jej prośby, jako autora projektu, o negatywną opinię Rady i wycofanie się  

z realizacji „Ogrodu Ciszy”. Głos zabrali radni: p. Tomasz Friediger, który zaproponował 

zorganizowanie spotkania z przedstawicielami Zarządu Zieleni Miejskiej, p. Lech Mikulski, 

p. Edward Tarczałowicz. Radna p. Marzena Kopeć poruszyła sprawę kącika zabaw dla psów, 

który miał powstać w sąsiedztwie planowanego „Ogrodu Ciszy”, co byłoby sprzeczne  

z założeniem projektu. Przychyliła się do propozycji spotkania z ZZM i wyjaśnienia 

zaistniałej sytuacji. Głos zabrała mieszkanka p. Natalia Nazim. Radna p. Marta Wodyńska  

poprosiła Zarząd Dzielnicy o podanie powodów wydania pozytywnej opinii dla dwóch 

sprzecznych projektów, zlokalizowanych na jednej działce. Następnie głos w dyskusji 

zabrali radni: p. Daniel Wiśniowski, p. Mariusz Bembenek, Przewodniczący Rady p. Maciej 

Żmuda, który powołał się na opinię Zarządu Zieleni Miejskiej, według której projekty nie 

są sprzeczne i można je pogodzić. Głos zabrali: p. Natalia Nazim, radny p. Piotr Klimowicz, 

Radny p. Marcin Grega wyjaśnił jak powstał pomysł wykonania sadu owocowego i jak 

doszło do jego realizacji.  

  W dalszej części dyskusji głos zabrali: Zastępca Przewodniczącego Rady p. Edward 

Tarczałowicz, p. Natalia Nazim, p. Marzena Kopeć, p. Mariusz Bembenek, Przewodniczący 

Rady p. Maciej Żmuda, p. Lech Mikulski. 

3. Radny Lech Mikulski: 



- poruszył problem wycinki drzew za zgodą Wydziału Kształtowania Środowiska, które 

według niego nie kwalifikują się do usunięcia. Poprosił o delegowanie radnych, którzy są 

kompetentni w sprawach zieleni, aby uniknąć w przyszłości nieuzasadnionych wycinek 

drzew. Głos w sprawie zabrała radna p. Marzena Kopeć, Zastępca Przewodniczącego Rady 

p. Edward Tarczałowicz. 

4. Radna Marta Wodyńska: 

- przypomniała, że jako projektodawczyni skweru dla młodzieży na ul. Nawojki na bieżąco 

informowała członków Rady o realizacji projektu, 

- zapytała o stan realizacji projektu organizacji ruchu na al. 3 Maja. Odpowiedzi udzielił 

Przewodniczący Rady p. Maciej Żmuda. 

- poprosiła o uwzględnianie jej podczas uzgadniania delegacji.  

5. Mieszkanka p. Natalia Nazim: 

- poinformowała o planowanych przez Zarząd Zielnie Miejskiej badaniach drzew w ramach 

projektu Budżetu Obywatelskiego „Ratujmy drzewa przy Błoniach” oraz wniosku o zmianie 

sposobu parkowania z ukośnego na równoległy. Głos w sprawie zabrała radna p. Marzena 

Kopeć. 

- poruszyła problem niewłaściwej nawierzchni integracyjnego placu zabaw w Parku Jordana.          

Podjęła działania mające na celu wymianę obecnej nawierzchni na bezpieczną nawierzchnię 

z tworzywa sztucznego. 

6. Radny p. Piotr Klimowicz: 

- poruszył problem pomijania Rady Dzielnicy przez jednostki miejskie, poprzez brak 

możliwości wydania opinii do projektów realizowanych na terenie Dzielnicy V Krowodrza. 

  Głos w sprawie zabrała mieszkanka p. Natalia Nazim. 

  7.  Radna p. Marzena Kopeć: 

- poruszyła sprawę procedowania mpzp obszaru „Kazimierza Wielkiego”. Poprosiła  

  o  zorganizowanie spotkania z Radnymi Miasta o przyspieszenie procedowania. 

  8. Rady p. Marcin Grega: 

   - zabrał głos w sprawie organizacji ruchu na al. 3 Maja w kontekście planowanych Igrzysk        

Europejskich. 

  9. Radny p. Mariusz Bembenek: 

   - zaapelował o zachowanie zabytkowej, kamiennej kostki brukowej na ul. Pomorskiej, 

   - zawnioskował o ujednolicanie uchwał dotyczących rozdysponowania środków                             

wydzielonych do dyspozycji Dzielnicy V Krowodrza, 

  -  zawnioskował o dopilnowanie realizacji sceny w Parku Jordana. 

 

Ad 6. Oświadczenia i komunikaty. 

 

Radna p. Marzena Kopeć powiadomiła obecnych o planowanym spotkaniu w dniu 3 lutego br. 

w Młodzieżowym Domu Kultury „Dom Harcerza”, na którym zostanie omówiona realizacja 

zadania pn. „Piknik Krowoderski”. Poprosiła o kierowanie ewentualnych uwag drogą mailową. 

 

Ad 7. Zakończenie sesji. 

 

Prowadzący obrady p. Edward Tarczałowicz podziękował radnym za udział w XLVI sesji Rady 

Dzielnicy V Krowodrza i wobec wyczerpania porządku obrad zamknął posiedzenie  

o godz. 20.21.   
 

Zastępca Przewodniczącego  

Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza 
 

                                      Edward Tarczałowicz 
 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Kulig 


